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 הדלקת נרות: 

16:42 

 :צאת שבת

17:39 

 :לנשיםתהילים 

 אילה רבי

 ם,אני חי ועובד כמו כול, מה אני, אני רק בן אדם

 .שהכוונה נותנת אמונה, ורואה עתיד וחושב תמיד

 

 ,מי שומע את מה שבלב, לא מבין מה קורה וחושב

 .שהכוונה נותנת אמונה, ורואה עתיד וחושב תמיד

 

 .ונראה לעולם שביחד כולם, אם לא נבהל ,ואם רק נסתכל  

 .אל האור ,כן ללכת יחד. כן ללכת יחד .אז יחד  

 .לאהוב ,ואיתך ביחד. זה הזמן ביחד .יחד  

 

 ,שהדרך תהיה לי קשה, אין לי פחד ויש לי תחושה

 .שהכוונה נותנת אמונה, אני חושב תמיד ,אני רואה עתיד

 .שהכוונה נותנת אמונה, אני חושב תמיד ,אני רואה עתיד

 

 .ונראה לעולם שביחד כולם, אם לא נבהל ,ואם רק נסתכל  

 .אל האור ,כן ללכת יחד. כן כולם ביחד .אז יחד  

 .לאהוב ,ואיתך ביחד. זה הזמן שיחד .יחד  

 

 ,אני חי ועובד כמו כולם, מה אני, אני רק בן אדם

 .נותנת אמונהשהכוונה , אני חושב תמיד ,אני רואה עתיד

 

 שירו של שפשף / יאיר ניצני

 :מעבר לשער ישן

15:00 

 :מעבר לשער חדש

18:30 
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 רועי צונץ דבר תורה/ 

פרשת השבוע שלנו מתארת את שנות השיעבוד הקשות של עם ישראל במצרים ואת ההופעה של משה רבנו כשליח  

 להצלת העם. משה ואהרון אחיו עומדים לפני פרעה האכזר ודורשים: 

ל ה וְאַהֲרֹן וַיּאֹמְרוּ אֶׁ ֶׁ אוּ מֹש  רְעֹה וְאַחַר בָּּ מַר כֹּה  פַּ אֵל לֹהֵי-א  ' ה אָּ רָּ ח יִש ְ לַּ ַ ת ש  י אֶׁ  ! עַמִּ

 היום:   דאבל פרעה לא משתכנע ורק מרע את התנאים של עם ישראל ומשה צועק אל ה' בטענה שמהדהדת מאז וע

ש   ה  בׇוַיָּּ ֶׁ ל  מֹש  ה'  ה  וַיּאֹמַר'  ה   אֶׁ מָּ ה  לָּ ם   הֲרֵעֹתָּ עָּ ה  לָּ ה  הַזֶּׁ מָּּ ה  לָּ נִי  זֶּׁ לַחְתָּּ ְ ל,  ש  אתִי אֶׁ ז בָּּ רְעֹה   וּמֵאָּ  פַּ

ר ךָּ  לְדַבֵּ מֶׁ ְ ש  ם  הֵרַע בִּ עָּ ה לָּ ל הַזֶּׁ לְתָּּ  לֹא וְהַצֵּ ת הִצַּ ךָּ  אֶׁ  .עַמֶּׁ

 הרב תמיר גרנות שבנו נפל במלחמה מקשר בין הפסוקים הללו לימינו אנו:

הטוענים להסכם מבטאים אמת גדולה    "אנחנו בימים מתוחים וגורליים מאוד לקראת עסקת חטופים שעל הפרק.

נפשות והקשבה עמוקה לסבל. נס את חשיבות    של דאגה אמיתית, אחריות להצלת  על  גם המתנגדים שמעלים 

נבטל את   הניצחון והאחריות ביחס למחיר שנשלם, אומרים אמת. נשלול או  אסור שבדיון הציבורי שמתקיים 

  חייבים להקשיב לאמת שבכל טענה, רק כך נוכל למזער את נזקי העסקה ולמקסם את רווחיה... העמדות השונות.  

יש קשר עמוק בין הויכוח הציבורי על סוגיית החטופים לבין הטענות שמעלה משה רבינו כלפי ה' בשעה הקשה של   

 מה נוכל ללמוד מפרשת שמות לימינו?" העבדות במצרים: "למה הרעות לעם הזה".  

 

 לוהים לבין ההתלבטות הקשה שלנו היום:-הרב תמיר טוען שיש קשר הדוק בין ה"ויכוח" של משה וא

"מי צודק בוויכוח הזה? אתם יכולים לשמוע מתוך הד הקולות העתיקים שבאים מהשעה של שיעבוד מצרים חלק 

מהקולות שאנחנו שומעים גם היום. אני רוצה להעביר את זה רגע אל הממד האקטואלי ולנסות ללמוד מזה משהו. 

חד אומר "אלה שרוצים עסקה הם  איך לא נכון לנהל את הדיון על ההסכם להחזרת השבויים והשבויות כשצד א

עיוורים, הם הורסים את ביטחון ישראל, הם לא רוצים ניצחון, הם תומכים בחמאס" הוא לא מקשיב לקול מאוד  

מוכנים שהחטופים,   הם  פנאטים  משיחיסטים  "אלה  אומר  אחר  כשצד  פה.  שנשמע  דתי,  מוסרי,  עמוק,  מאוד 

כשאנחנו    לו וכו וכו" הוא לא מקשיב לקול מאוד מאוד חשוב. ימותו. לא אכפת להם החטופים. הימין, לא אכפת  

ביקורת, להקשיב   לקבל  וחרשים  עיוורים  אותנו  הופך  זה  ופילוג,  שנאה  יוצר  שזה  רק  לא  ויכוח,  ככה  מנהלים 

לטענות נכונות, לחשוב מורכב, לשאול את עצמנו אם אנחנו צודקים, לחפש את הפתרון הכי נכון. אי אפשר לנהל  

 ככה ויכוח. זו סכנה גדולה מאוד...

 לאור המקורות הקדומים, ננסה לגבש שפה מהותית שתאפשר להתבונן בצדדים השונים ובשיקולים השונים...

  הרצון .  עכשיו  שקורה   מה   על,  ההווה  על  שמסתכלים  אנשים  יש.  עתיד,  הווה  ציר   זה  הויכוח   מתנהל   שבו  אחד  ציר

  אנשים   ויש  לחיילינו  הסכנה  את,  הדמים  שפיכות  את  לסיים,  להציל  שאפשר  מי  את  להציל,  הסבל  את  להפסיק

 ... משמעותי ציר זה. העתיד על שמסתכלים

ציר שני מידת הדין ומידת הרחמים. מה היא מידת הדין? מידת הדין זה לנהל את המציאות נכון איך שצריך להיות  

הדרך הנכונה לפתור את הבעיה. מהי מידת הרחמים? זה להקשיב לסבל ולצעקה של אותם הנאנקים תחת הבנין.  

דין. למבט של מידת הדין הנוקשה, הקר,  העולם נברא ומנוהל בתמהיל של שתי המידות... אנחנו זקוקים למידת ה

האויבים,   את  לחסל  המלחמה,  את  לנצח  הבעיה.  את  לפתור  הנכונה  הדרך  מהי  אובייקטיבי  באופן  שמסתכל 

להבטיח ביטחון, להסתכל על העתיד. אבל אנחנו חייבים לגייס גם את מידת הרחמים כדי להקשיב לסבל. כדי  

 שתהיה חמלה...  

 ... והפרט הכלל  של הציר  הוא  הקודמים לצירים שקשור  השלישי הציר

שני המבטים האלה הם חשובים... הכללי והפרטי, הרחמים והדין, ההווה והעתיד... הוויכוח הזה הוא וויכוח על  

 הערכים הגבוהים ביותר בדרגים הבכירים ביותר... 
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יש הקבלה בין הקב"ה ומשה לוויכוח שיש היום בין התומכים המצדדים בהסכם לבין המתנגדים לו. הקב"ה אומר  

למשה: "יש לי עוד דרך עד שאני אסיים לטפל ברשעים האלה עד שיושלם תהליך ההבראה הלאומי העולמי".  

 יין?" משה רבנו אומר לו: "לא, אי אפשר עוד לסבול. מה אכפת לך מהנתונים תחת הבנ 

תהיה   הוא,  ברוך  הקדוש  כמו  אחרת  להכריע  אפשר  משה  כמו  להכריע  אפשר  נכריע,  מה  משנה  לא  צודק?  מי 

להחלטה מחיר כבד. בסוף הקב"ה מקבל את עמדת משה רבנו ואומר לו אתה תראה, הגאולה תבוא כבר עכשיו,  

שלנו הסיפור לא ייגמר    כבר אתם יוצאים, אבל מתוך כך אנחנו מבינים שיהיו עוד סבבים שבגלל חוסר הסבלנות

הפעם. האם משה לא מבין את זה? מבין גם מבין, אבל הוא בוחר לחיות בעולם שיש בו רחמים וחמלה והקשבה  

 לסבל למרות המחיר העתידי. זו מהותה של הדילמה. גם עכשיו זו מהותה של הדילמה...

 אחרי זמן כה רב של מלחמה, שנה ושלושה חודשים, יש מקום למידת הרחמים לבוא לידי ביטוי...

אבל חובתה של המדינה לוודא שההסכם לא יסכן אנשים אחרים ושלא יאפשר את חזרת החמאס ואז יהווה סיכון  

לעם כולו. חברתית, רוחנית ולאומית. זו שעה שבה השילוב של מידת הרחמים ומידת הדין, המבט על הסבל בהווה,  

י שלם, גם אם לא תמיד בהסכמה, אבל  יחד עם איזון של דאגה לעתיד הפרטי והלאומי, חייבים לבוא לידי ביטו

 בכבוד, בהקשבה ובהבנה" 

 בכבוד בהקשבה ובהבנה. 

 כדי שכאשר אחינו ואחיותינו יחזרו, הם יראו אותנו מאוחדים ולא נפרדים. זה מגיע להם, זה מגיע לנו, זה אפשרי. 

 שבת שלום! 
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 יאיר שלומי וברקאי אפרתי/   פינת הטריוויה 

 8בעמוד  תשובות .   אשבנושא  שמותשאלות לפרשת  10

 ? 1666לפי ההשערות, מה גרם לשריפה הגדולה של לונדון בשנת . 1

 בסרט "אדומה אש" למה הופכת גיבורת הסרט? . 2

 שהלוגו של מורכב מכדורסל שעולה בלהבות?  NBAבאיזו עיר משחקת קבוצת ה. 3

 איך נקרא הספר הראשון בסדרת הספרים "שיר של אש ושל קרח"? . 4

 על שם מי קרוי היישוב להבות חביבה? . 5

 בעלה של איזה חברת כנסת וסגן יו"ר הכנסת לשעבר נספה בשריפה הגדולה בכרמל )לפני כהונתה במשכן(? . 6

 י להצית את שדות פלשתים?דכמה שועלים תפס שמשון כ. 7

 מתי בוערת אש בליבו של משה פרץ? . 8

 מה משותף למוחמד בועזיזי, משה סילמן ואיציק סעידיאן? . 9

 בעירה היא איזה סוג של תהליך כימי? . 10

 :שמותפרשת שבת  – םזמנילוח 

 42:16   הדלקת נרות

 14:00    מנחה

 16:52 קבלת שבת וערבית ,מנחה

 הרב ארי סט     הלכה אקטואלית

 06:45   שחרית א'

 08:00  דות המזרחשחרית ע

 08:30   שחרית ב'

 תפילת ילדים

 עמיעד בן עמי       שבועשיעור פרשת 

 12:30   מנחה  א'      

 13:30   '      במנחה  

 14:00  מנחה )בבית שנון(

 16:00  המזרחדות מנחה ע

 0016:  אפרת ביליהתהילים לילדים 

 20:16  אילה רבים תהילים לנשי

 16:20    מנחה ב'

 39:71   צאת השבת

 :ימי החול –לוח זמנים 

 05:4805:46  זמן טלית ותפילין

 06:00   שחרית א'

 :4506   שחרית ב'

 08:05  הספרבבית שחרית 

 09:1709:17  סוף זמן קריאת שמע

 55:16   מנחה וערבית

 17:0317:08    שקיעה 

 20:10    ערבית 

 21:00  ערבית ב' )שקד ג( 
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 טבת  –כסלו  –דו"ח ועדת דת 

בישיבתנו הראשונה עסקנו בכמה נושאים שעל הפרק לאחר היכרות קצרה ודגשים שלכל אחת    –ועדת דת החדשה  

 ואחד מחברי הוועדה חשוב לתת.

בעבר לאורך החורף היו קורסי יהדות ומסורת שונים. התהליך של בחירת הועדה ועד להתכנסותה    –קורסי ערב  

לקח זמן, וחשבנו יחד האם כדאי לקיים בכל זאת קורסים קצרים או לוותר בחורף הזה? בסופו של דבר החלטנו  

 המרצים והעלות.  לקיים כמה קורסים קצרים של ארבעה מפגשים. בקרוב נפרסם את פרטי הנושאים, הימים,

לאחר הצגת הרעיון בפני מנהלת תקומה, גם הוועדה נתנה את ברכתה לצאת לדרך עם היוזמה    –  בית מדרש אזורי

להקמת בית מדרש אזורי בעוטף שייעודו מרחב לימוד משותף עבור חברי וחברות קהילות האזור. היוזמה אמנם  

יגת הוועדה  התחילה אצלנו אבל אנחנו כמובן מקדמים אותה מתוך תפיסת שותפות מלאה עם כלל הקהילות. נצ

 המקדמת את הנושא היא הלה ויסלר פורגס. 

בשני בתי הכנסת הורגש לאחרונה צורך בסידור מקומות על מנת לתת מענה למספר    – מקומות ישיבה קבועים  

 קשיים שעלו בשטח לאור הגידול המבורך בחברי הקהילה.

 בבי"כ ע"מ עוסקים בנושא חופני דנין, רביב עמר וניתן לפנות גם לנציג הוועדה אסף סוברי. 

 בבי"כ בית אהרן עוסקים בנושא ניצן ברביץ ונציגי הועדה זיו יערי ועמיעד בן עמי. 

בקרוב יתלה על לוח המודעות בכניסה לבית הכנסת וגם ישלח בקהילנט  תרשים הישיבה כיום, על פי מיפוי שנעשה  

לאחרונה. כרגע לא מתבצעים שינויים אלא המטרה היא לוודא שאכן תמונת המצב שבידינו היא מדויקת ונכונה. 

יגיע שלב השיבוץ של המשפחות הנוספות ותוספות מקומות לי לדים וצעירים שגדלו אל תוך המצב  לאחר מכן 

     ככל שידרשו שינויים, הם יעשו בשיתוף הציבור.הקיים. 

  – לאחר דיון חוזר והשגות על מיקום הארוניות הנסתרות בבימה, התכנסנו    –ארוניות חדשות בבי"כ בית אהרן  

ואני למציאת פתרון הולם. הארוניות כבר תלויות מתוקנות ומוכנות במקומן החדש.   פיני הנגר  מיקי פרוכטר, 

תודה למיקי שדחף קדימה את העניין וגם לקח על עצמו את קופת הצדקה. מיכל בליה תעצב בימים הקרובים את  

שלטי ההנצחה שיוצמדו לכל ארונית. עדיין לא אומצה הארונית של הכיפות. אם מי מכם מעוניין לתרום אותה,  

 מוזמנים לפנות אלי. 

לימוד משניות מדי ערב בבית המדרש.   –לקראת חנוכה קיימנו בהובלת הרב ארי מבצע מתמי"ד   –סיכום חנוכה 

בשלושת   שהיה  למה  הילדים  מספר  הגיע  לא  והקור  החושך  בגלל  אולי  החזקים,  המלחמה  רעשי  בגלל  אולי 

במסירות   שלוותה  השירות  בת  למרים  תודה  לכשיתקרב.  נודיע  מתמי"ד  של  הבא  המבצע  על  את  השבועות. 

 המתמי"ד עם צ'ופרים. 

בחנוכה קיימנו הדלקת נרות קהילתית כמיטב מסורת סעד. הנוכחות הייתה גבוהה והשמחה רבה. ההתרגשות  

עוצמתית   בהחלט  הייתה  נבו,  מלון  של  הכניסה  במבואת  הדלקנו  שעברה  שבשנה  אחרי  משותפת,  מהדלקה 

 והורגשה היטב. 

ביום שישי, בוקר נר שני,  ניסינו לשחזר את התפילה החגיגית שערכנו עם הרב דוב זינגר ותלמידיו. ההשתתפות  

של קהילת סעד הייתה נמוכה הפעם. אולי היום הקצר? אולי השעה? אולי הציבור כבר מחפש חוויות מסוג אחר?  

 שאלות שעדיין פתוחות, נשמח לשיתוף מהציבור.   

 רשמו ביומנים   –עם הפנים קדימה 

יתארח בקיבוצנו הפרופ' חנוך בן פזי ויתן שני שיעורים. פרופ' בן פזי הוא כיום    –)שבת הבאה(  שבת פרשת וארא  

 ראש החוג לפילוסופיה באוני' בר אילן וחוקר תנ"ך שנים רבות. מומלץ! 

לכבוד חודש שבט, עונג שבת בליל שבת עם מכינת יונתן, אל תפספסו, אל   –)שבת בעוד שבועיים( שבת פרשת בא 

 תחמיצו. 

 תרצה  -בשם ועדת דת החדשה 
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 הנעשה בתרבות מ

 - בתים מאירים

מחפשים את    ללא בית,  מאירות״,לפני שנה נאלצנו לשנות את המסורת הקבועה ל״קומות  ,  אם רק לרגע ניזכר

נפגשנו לערב של  .  להאיר אחד לשני בביתינו שלנו  בתים מאירים.  - זכינו לקיים את מיטב המסורתהשנה    האור.

תודה למארחים, למכיני    לא ברור מאליו ומרגש מאוד.  ערב של פשטות וחיבור.  ומלא זיכרונות חמימים  , כיף,  יחד

ותודה    תמיד להגביר אור, ולהאיר פנים אחד לשני.   שנזכה.  המטעמים, למובילי השיח ובעיקר תודה על הביחד

 תם קום ולענבר לנדאו על העזרה בחשיבה ובביצוע. לר  

 

 - פסטיבל האור

חשבנו על המסורת הקבועה ולצד זה לא    ,כשהתחלנו לחשוב על חג החנוכה ואיך אנחנו רוצים לחגוג אותו השנה

יכולנו שלא להיזכר איך עבר עלינו חג החנוכה בשנה שעברה. במלון או בכל מקום שבו היינו ניסינו להאיר בשנה  

ולאור הגבורה של העם    ,לאור הפנימי שלנו כאנשים וכקהילה  .השנה רצינו לתת מקום לאור  שהיה בה המון חושך.

ולמועצה    " צומחת שוב"תודה ענקית לפרויקט  .  מהמם ומאיר כל כך,  וככה נוצר הפסטיבל המרהיב הזה,  שלנו

הפסטיבל עם  ולעוף  החלום  את  להגשים  לנו  שעזרנו  המפיקה  ליפעת  וגם  ולכל    ,שלנו  המדהים  לצוות  ותודה 

 השותפים המדהימים. 

 

היסטוריונית של יהדות פולין בשנות העשרים והשלושים    ,ציינו בשיחה מפי דוקטור נעמי מנוחין  עשרה בטבתאת  

 וחוקרת של האינטליגנציה היהודית בתקופה הזו להרצאה מרתקת.   ,של המאה העשרים ובתקופת השואה

 

תודה ענקית לרותם   .משפחתית היה כייף וממלא להיפגש ולבלות יחד למסיבת פיג׳מותוהשבוע ביום שני נפגשנו 

על כל    וגם לבית כולל ברוש האלופים   , שירות המהממותהלבנות    קום האלופה על העזרה במחשבה וגם באירגון.

 העזרה. 

 חגית מקוריה 
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 לאן נעלמה לה תנועת "הקבוץ הדתי" ? 

 המדינה סוערת ! 

ציבורי , "מככבים" על סדר היום, וקולו של הקבוץ הדתי איננו    – שאלות ונושאים לא פשוטים בתחום הלאומי  

 נשמע. 

)הקורעת לגזרים את בני הציונות הדתית האמיתית(, המחירים שעל המדינה יהיה לשלם  סערת גיוס החרדים,  

בהחזרת החטופים, השיח הרעיל )מכל צידי המתרס( ברחוב וברשתות, היחס למערכת המשפט, כיצד יטופל שיקום  

 והקבוץ הדתי שותק, כאילו הסערה איננה מעניינו. , הדרום והצפון ועוד דברים ברום סדר היום של מדינה

עמדות   וכמובילה  הישראלית  בציבוריות  גשר  כראש  לשמש  וכשליחות,  כיעד  לעצמה  התנועה  ראתה  בעבר 

רבים )מאד( בקשו אז לשמוע מה עמדת התנועה שלנו בשאלות שעל סדר   המאפשרות לה לפעול למען מטרה זאת.

 גם כיום אני שומע את השאלה הזאת מחברים שאינם שייכים לתנועה. היום הציבורי.

"תנועת הבאה:  ההגדרה  את  ומצאתי  הדתי"  הקבוץ  "חזון  הגדרת  תחת  הקבה"ד  באתר  לי  הקיבוץ   רפרפתי 

מהווה מודל חי לקהילת ברית, קהילה דתית מתחדשת המחברת בין חיי תורה לעבודה, מעשה ומציאות   הדתי

, ערבות הדדית,  ושואפת להגשימם בכל תחומי החיים. כל זאת תוך מתן דגש לערכים של שותפות, צדק חברתי

 שוויון ערך האדם...." 

 האם אנחנו עדיין מאמינים ומקיימים את החזון הזה ?    –ואני שואל 

 דני ברט 

 ----------------------------------------------- 

 

 פינת החטופים והנעדרים

 קרינה ארייב 

 פסגת זאב ,  20 תב

 

המשפחה קיבלה סרטון    קרינה, תצפיתנית, נחטפה מבסיס נחל עוז. 

 ובו נראתה חטופה בידי חמאס.

צעקה   בכתה  יריות,  שיש  ואמרה  שלה  לאבא  התקשרה  וחצי  בשש 

ונפרדה מהמשפחה. המשפחה מתארת ילדה עדינה עם לב גדול, "גם  

ננקום שלא  ביקשה  ובכתה,  אותה,  ,  כשהתקשרה  לחפש  ניסע  שלא 

 שנמשיך בחיים שלנו". 

.  , איתה יש לה קשר חזק וטוב סשה  –לקרינה הורים ואחות צעירה  

על סיפרה  שקיבלה    סשה  האחרון  אחיה,  מקרינההמסר  לא  "אם   :

 .  ת"תשמרי על אמא ואבא כל החיים, לא לשקוע, לחיו

פרסם חמאס סרטון תעמולה ובו אות חיים מקרינה, יחד    24ינואר  ב

עם דניאלה גלבוע ודורון שטיינברכר. בסוף מאי שחררו משפחות חמש  

באוקטובר.    7-התצפיתניות את סרטון החטיפה של בנותיהן, כפי שתועדה ממצלמות הגוף של מחבלי חמאס ב

ניתן לראות את החיילות האזוקות, שמתחננות על חייהן, מוקפות בעשרות מחבלים חמושים   רגעים    - בסרטון 

 .  לפני חטיפתן לרצועה

 

 ה בתפילה שישובו הביתה במהר
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 למעורבות פעילההתנועה ואנחנו | קריאה 

 

 שלום לכולם,

בעת כתיבת שורות הטור השבועי הכל סוער בחוץ ובלב. לוויות של חיילים, מתח ודאגה בסוגיית החטופים, ורעש  

 הלחימה שמגיע דרך חלונות הבית וקירותיו בגזרה הדרומית. 

רחל לוי משדה אליהו ועפרה    – בישיבה השבועית של המזכירות הפעילה נפגשנו עם שתי נציגות "שותפות לשירות"  

נשים מהציונות הדתית, אימהות, רעיות ובנות משפחה של חיילים    4000לפשיץ מראש צורים. בקבוצה חברות  

השירות הצבאי לכל חלקי העם.    הנושאים בנטל השירות בסדיר ובמילואים, הקוראות בעת הזו לשותפות בנטל

משלמות   אותן  המחירים  תיאורי  עם  והזדהו  השתתפו  לדבריהן,  הקשיבו  הפעילה,  המזכירות  וחברות  חברי 

המשפחות )רבים מאיתנו מכירים זאת מהבית ממש( ביחד עם האמירה הברורה על משמעות השירות עבור כולנו.  

מספר הש בהרחבת  סיוע  התנועה  ביקשו ממטה  עם  הפעילות  שמזדהה  מי  כל  מזמינים  אנו  והשותפים.  ותפות 

 שפועלת באופן מרשים, ובכך להכפיל כח מול מקבלי ההחלטות.  להצטרף לקבוצה השקטה   קריאתן

https://chat.whatsapp.com/H7i2VGXfUu3BKrDtykUWia 

 

בעקבות הפגישה הוחלט במזכירות הפעילה לצאת בקריאה ציבורית התומכת בדרישתן לשוויון בנטל ולקרוא לכל  

 חלקי העם להצטרף ולשאת בנטל. וזו לשון הקריאה אותה נהדהד ככל שנוכל )מוזמנים לסייע בהפצתה(:

העם.   חלקי  כל  עבור  חובה  שהיא  זכות  לישראל  ההגנה  בצבא  בשירות   רואה  הדתי  הקיבוץ  תנועת 

ההתגייסות למלחמה והנשיאה בנטל השירות הצבאי היא בעינינו דרכה של תורה, וקיום מצווה. אנו 

מחזקים את משפחות המילואים ואת המשרתים והמשרתות מכל רחבי החברה הישראלית, מאחלים  

ה לפצועים, ומשתתפים בכאב המשפחות השכולות. התנועה קוראת למחוקקים ומקבלי  רפואה שלמ

החברה   חלקי  כל  על  בנטל  הנשיאה  מלוא  את  ולממש  להחיל  והתבונה  הכוח  את  למצוא  ההחלטות 

 הישראלית ללא יוצאים מן הכלל.

 

של התנועה צוברות תאוצה. נציגים מהמזכירות הפעילה השתתפו בשיחות ואסיפות לקראת    30ה    ההכנות למועצה

שולחן   על  מונחת  המשקל  כבדת  שאלה  עציון.  וכפר  יבנה  קבוצת  אליהו,  שדה  בהם  שונים  בקיבוצים  הדיונים 

הקיבוצית? אני    הדיונים: הבשלה העת לבחינת בניית בית משותף מגוון רעיונית לתנועת הקיבוץ הדתי והתנועה

קוראת לכל מי שהתנועה יקרה לליבם לקחת חלק ולהיות מעורבים בשיחות עם הצירים שיגיעו לדיון וייצגו את  

 הקיבוצים. 

 

בהזדמנות זו אנו שולחים חיבוק מחזק לקבוצת יבנה המתמודדת עם אסון מותה בתאונת דרכים של מנהלת הגיל 

 . אילנה פרץ ז"להרך, 

 

 שרה עברון וחברי המזכירות הפעילה 

 

  

 תשובות:

חביבה רייק )צנחנית  .5.  משחקי הכס .4מיאמי היט.  .3.  פנדה אדומה .2 . האופה של המלך נרדם .1

 חיזור.-חימצון. 10.  הציתו את עצמם כמחאה .9 .כשאני נמשך אלייך .8.  300 .7 .נאווה בוקר .6בפלמ"ח(.  

https://chat.whatsapp.com/H7i2VGXfUu3BKrDtykUWia
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 חזרנו! 

 אחרי הפסקה קצרה חזרנו לפנק את נשות המילואים והקבע שבקיבוץ.  

בזכותכם במרץ  ב"ה  עובד  המגויסות  למשפחות  שדואג  שהמערך  חודשים  כמה   ,כבר 

היו   יותר  הרגועות  בתקופות  מהקהילה.  ומתנדבות  מתנדבים  בסיס  על  כולו   5ופועל 

ל הגענו  יותר  העמוסות  ובתקופות  מגויסות  שקיבלו    20- משפחות   מגויסות  משפחות 

ארוחת ערב באמצע שבוע ופינוק לשבת. מידי פעם יש גם פעילות לילדים ויש לנו קבוצת 

 פות על פעילויות, מפגשים, הטבות וכו'..וואטסאפ לנשות המגוייסים שבה אנו משת

שלמרות העומס בחייהן מצליחות להכניס   לעשרות המשפחות המתנדבותתודה רבה  

עוד משימה ולתמוך בעורף. זה הרבה מעבר לארוחת ערב, החיבוק הזה כל כך משמעותי למשפחות לעבור את  

 הימים האלה שלפעמים ארוכים מידי וקשים מידי ונותן אוויר לנשימה. 

" שמחזיק בתפקיד כבר חצי שנה, דואג למשפחות המגויסות ומקשר ביניהן לבין המשפחות  8תודה רבה ל"צוות צו  

 כנרת סמואל, יעל פרנקל, אפרת ביליה וחני לכר.המתנדבות: 

שמשנות את שגרת חייהן כדי לאפשר לבן/בת הזוג לצאת למילואים לימים    ותודה כמובן למשפחות המגויסות

 ארוכים פעם אחר פעם כי אין לנו ארץ אחרת. 

אם אתם רוצים להצטרף אלינו ולפנק את המשפחות המגויסות מוזמנים להכנס לקבוצת וואטסאפ ייעודית שם  

מתפרסם מידי שבוע קובץ לשיבוצים, אני שולחת פרסומים בקבוצות הגדולות מידי פעם עם קישור להצטרפות,  

 ואפשר כמובן לכתוב לי גם בפרטי ואצרף אתכם.  

 שתמיד נהיה בצד הנותן בשמחה ובשפע, שבת שלום.  

 מיכל ביליה 

 --------------------------------------------------------- 

 מהנעשה בחוסן 

 - בחודשים האחרונים יצאו לפועל מספר סדנאות

 דיאדה הורה וילד לילדי הגיל הרך ועד כיתה א׳  -בסוד הסיפור  -

 לנשים  -יוגה  -

 ותיקות  לנשים -תנועה -

 ונשים   לגברים( קונדיטוריה)-חוסן  של מנות -

  שלושה   לעוד  תמשיך  הקבוצה  ובעה  סעד  בחורשת  גברים  ערב  עם  האחרון  בחמישי  פתחנו  -לגברים   סדנא -
 . גברים מפגשי

 . רוחני ליווי סדנאת -

 בקרוב יצאו לפועל עוד מספר סדנאות לציבור. 

 אשתף ואומר, שעל כל סדנא אני חושבת ומדייקת את הצרכים האישיים, הקבוצתיים והקהילתיים. 

 וברגע שהדברים נסגרים אני מוציאה פרסום יחד עם שיתוף פעולה צמוד של מרכז חוסן במועצה. 

 שח ומחייבים דרך התקציב באופן מסודר. 50דמי רצינות בסך -אזכיר שבכל סדנא אנחנו מבקשים תשלום

 

בחודשים האחרונים אנחנו בוחנים שיפוץ לטובת הרחבת מתחם חוסן בקבוץ. כשיהיו יותר פרטים,    -מבנה חוסן

 נשתף את הציבור. 

אשמח לקבל פניות ולשמוע מכם במידה ויש נושא שלא מקבל התייחסות ומענה, מוזמנים לפנות אלי בנושאים  

 פרטניים וקהילתיים. 

 שהם.
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 עדכון תעריפי מים

עדכון שכזה קורה כידוע פעמיים בשנה בתחילת ינואר ובתחילת    ,רשות המים עדכנה את תעריפי המים לצרכנים

 . המחירים בתוקף החל מחשבון ינואר הקרוב .  תנלהלן טבלת המחירים המעודכ . יולי

 כל המספרים במונחי ₪ לקוב

  1.1.2025 1.7.2024 

 4.367 4.437 קוב לבית אב(  7קוב לנפש ולפחות  3.5)עד תעריף לכמות מוכרת 

 10.183 11.383 תעריך מעל כמות מוכרת  

 8.575 8.821 גינון ציבורי )ענף הנוי בלבד

 

 ביוב

כלל הצרכנים )כלל בתי האב בקיבוץ, צרכנים  החל מתחילת שנה זו נעבור לחיוב    ,כפי שפרסמתי בעבר מספר פעמים

עסקיים(   וצרכנים  שתי  קהילתיים  המקומיות.  הרשויות  בכלל  שמקובל  כפי  בביוב  וטיפול  פינוי  שירותי  עבור 

לפנינו   עמדו  העלות    –אפשרויות  המועצה.  על  האחריות  כל  את  ולהעביר  סניקה  ותחנת  סניקה  בקו  להשקיע 

 . הראשונית גבוהה מאוד ולאחר מכן כל הנושא יוצא מהידיים של הקיבוץ לתמיד

עצמאי ולחייב  להעביר אותו למרכז רווח / הפסד   ,האלטרנטיבה השנייה היא להמשיך ולהחזיק את המט"ש שלנו

   את הצרכנים על פי אמות המידה.

 .  להשאיר את האחריות כאן אצלינו ולעבור לשיטת חיוב על פי אמות המידה של רשות המים ,בחרנו כאמור

 . "המזהם הוא המשלם" –שעלות הפינוי והטיפול בביוב הוא על הצרכן  ,הכלל הרווח הוא

  4.2של    הרשות קבעה למועצה אזורית שדות נגב תעריף  . אנחנו נצמדים לכללים המחייבים את ספקי המים והביוב

שיוצמד לתעריף המועצה האזורית על פי הכללים. לאחר    ,₪ לכל קוב  ₪3.8. אנו נגבה מחיר נמוך יותר שיעמוד על   

תקופה של מספר חודשים, נבחן את עצמינו בכדי לוודא שאנחנו לא גובים בחסר ובמידת הצורך נעדכן ונתקן.  

כמובן שהכספים המתקבלים ישמשו אותנו, כספקי מים וביוב, לטובת תחזוקת ושדרוג מערכת ההולכה והטיפול  

 . שנעשה בנושא המיםבשפכים, בדיוק כפי 

הרשות  . כפי שמופיע במונה המים הנחיית רשות המים הינה למדוד את הביוב כפונקציה של השימוש במים בבית

אפריל ועד  מחודש  -   מחודש דצמבר ועד מרץ ותקופת קיץ    -  מנחה למדוד את המים בשתי תקופות. תקופת חורף

מוגדרים  מהמים הנצרכים בבית אב    90%נקבע ש  ,כיוון שבחודשי החורף צריכת המים לנוי הינה מזערית.  נובמבר

( לביובכביוב  שימוש  לאחר  היא    ,ולכן.  (מפונים  החורף  בחודשי  לביוב  הקובעת  המים   90%הכמות    מצריכת 

  השקיה רבה של גינות ובנוסף ישנם גם חופשים  נהבהם יש  ,  בחודשי הקיץ  מחודשי החורף., כך בכל אחד  החודשית

היא  בהם אנשים לא נמצאים בבית, או  החודשי בחודשי החורף  מממוצע הצריכה   100%או    ,הכמות הקובעת 

בכל שנה בחודש אפריל    שקביעת הממוצע הקובע לחודשי הקיץ יתרחניהם.  יהנמוך מב   – בפועל    החודשית  הצריכה

 (.  על בסיס הצריכה המתועדת בחודשי החורף)

כלומר עבור    90%קוב כפול    20קוב מים בכל אחד מחודשי החורף ישלם כל חודש עבור    20צרכן שצרך    – לדוגמא  

 קוב לחודש.   20קוב. ובחודשי הקיץ ישלם צרכן זה עבור לא יותר מ  18

צריכה   היסטוריית  עבורה  שאין  הקיץ,  משפחה  בחודשי  לצרוך  יהיה  ר עבוהחיוב  והחלה  פי  ה  המים  על  כמות 

ומיד עם ההגעה לחודשי החורף תעבור לכללים שהסברתי למעלה.    קוב לנפש ליום(  0.18המתוקנת לנפש ליום ) 

כיוון שמדובר בשינוי, יופק במהלך השבוע הקרוב לכל צרכן )בתי אב, צרכנים עסקיים וצרכנים קהילתיים( דו"ח  

לנו נבין את המודל עוד לפני החיוב הראשון, שיהיה בחשבון המים של ינואר. עד הקמת אשכול  ו לדוגמא, כך שכ

 תשתיות ומינוי מנהל לאשכול אני ארכז את הטיפול בנושא ואהיה זמין לכל שאלה ופניה בנושא.  

    .כרמל הלפרין
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 : )היוצא( משולחן הרבש"צ

ההיקפית המצלמות  בצורה    -  מערכת  עליה  עובדים  ואנו  מאוד  מתקדמים  בשלבים  נמצאת  המערכת  קליטת 

ובכך להוות מרכיב    אינטנסיבית יחד עם האוגדה ומשרד הביטחון על מנת שתוכל לתת מענה לצרכים השונים 

זוג עיניים על כל  דבר אשר מגביר את יכולתיה,  יש גם הואאו   המועצה   חמל ביטחוני נוסף בקיבוץ.   ונותן עוד   ,

 מצלמה. 

נקבל בברכה את שוקי שהגיע להחליף את אייסו בפיקוד על הכח.  לאחרונה עברו חיילי הכח מבניין    -  כח אבשלום

צבר למגורים זמניים באיזור ארץ הצבי, ואנו שמחים על המשך שיתוף הפעולה איתם. חיילי הכח מהווים מכפיל  

והקיבוץ.   התושבים  ביטחון  על  ובשמירה  בהגנה  חיוני  שוב,  כח  להודות  רוצים  החמה  ע החיילים  המעטפת  ל 

    והדואגת שהקהילה מרעיפה עליהם כל השבוע, ובמיוחד בשבתות.

אנחנו כבר מספר שבועות בקשר עם מר אהוד דריבן, הפרוייקטור    -בניית תוכנית אימון שנתית לכיתת הכוננות  

כבר התחלנו לבנות את תוכנית האימונים השנתית לכלל חברי    ,מטעם מפקד האוגדה על אימון כיתות הכוננות

הכיתה, המגוייסת ושאינה מגוייסת. התוכנית תתמקד בבנין הכוח ועבודה כיחידה אחת מלוכדת ואורגנית. בעזרת  

 ה' כבר בחודש הבא יתקיים האימון הראשון.  

בשבוע שעבר תרגלה כיתת הכוננות בשיתוף עם אנשי הרפואה בקיבוץ    -  )אירוע רב נפגעים(  אימון רפואה ואר"ן

התרגיל  את עניין הרפואה, העזרה הראשונה והטיפול באירוע רב נפגעים, על מנת לשמור על כשירות וחדות בנושא.  

ו  מאוד,  מוצלח  הכיתההיה  לתפעול  חשובות  הערות  ובחירוםנרשמו  בשגרה  גורמי,  ומול  המקומית,  ברמה  ם  , 

 . חיצוניים

בגזרתנו   גדודים  מגדוד    -חילופי  נפרדנו  חמישי  גדוד    5033ביום  את  בברכה  הגזרה    630וקיבלנו  את  שיתפוס 

"פ וקבענו להמשיך את התרגולים המשותפים יחד עם הכיתת כוננות,  בחודשיים הקרובים. נפגשנו עם המג"ד והמ

 כח אבשלום וכוחות החטיבה השונים. 

קבוע   רבשצ  ישר   -מינוי  נכנס  שגיא  הקיבוץ.  של  הרבשצ  לתפקיד  סעדה  שגיא  טובה  בשעה  נכנס  שעבר  שבוע 

 לעניינים וכבר הספיק לערוך פגישות עבודה עם נציגי האוגדה, החטיבה והמועצה.  

אני חוזר למקומי הטבעי כחבר כיתת כוננות מן המניין, וכמובן שאמשיך לתרום בכל הזדמנות. אני רוצה להודות  

לכל הקהילה וההנהלה, על האמון שניתן לי, להוביל את הביטחון בקיבוץ בתקופה מורכבת זו. לסיכום אני רוצה  

 . לא יכולתי לעשות את זה בלעדיה  להודות לשירה שהבינה את גודל השליחות ונרתמה יחד איתי למשימה,

 דניאל סילברמן  

 חבר כיתת כוננות סעד


